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Keleti György honvédelmi mi
niszter, akitől interjút kértünk a 
lakosságot jelenleg leginkább 
foglalkoztató katonai kérdések
ről.

-  A létszámcsökkentés és a költség- 
vetési megszorítások miatt nem csök
ken-e a honvédség védelmi képessége? 
-  kérdeztük a minisztertől.

—  Ez rendkívül öszetett kér
dés. Ez év szeptember elsejével a 
légierőnek átadtuk a M lG -29-es 
vadászrepülő-ezredet, ezzel a lé
gierő képessegét jelentősen meg
növeltük. Amikor az új technika -  
amelynek jóval nagyobb a kezelő
igénye -  belép, akkor lesz ott lét
számcsökkentés. Most elsősor
ban a szárazföldi alakulatoknál 
hajtunk végre létszámcsökken
ést, de ez is párosul a megkezdő
dő haditechnikai fejlesztéssel, 
mert a jövő hónapban várhatóan 
megindulnak azok a szállítm á
nyok Oroszországból, amelyek 
a 240 millió dolláros adósság to
vábbi törlesztéséből eredően több 
száz szállító harci járművet jelen
tenek.
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-  A közeljövőben elórelathatolag 
leszerelnek 20 magas rangú főtisz
tet. Összefiigg-e ez azzal, hogy fo
kozzák a honvédség civil ellenőrzé
sét?

-  Ez év közepétől a jövő év vé
géig 28 főtiszt ment és megy 
nyugdíjba. Ez csupán azzal függ 
össze, hogy elérték a nyugdíjkor
határt. Azért is helyeslem ezt, 
hogy a fiatalabb generáció előre 
tudjon lepni. A nyugdíjba vonu
lók a katonai vezetés csúcsán áll
nak, távozásuk után lehetőség nyí

lik olyan tábornokok vagy ezrede
sek előrelépésére, akik közül töb
ben már Nyugaton végeztek, s 
más szellemben gondolkodnak.

-  Mi a véleménye arról, 
hogy Thiirmer Gyula népszavazas ki
írását kéri a NÁTO-hoz csatlakozás
ról?

-  Mindenkinek joga van aláírá
sokat gyűjteni, ha ez nem sérti az 
alkotmányt. Mindenkinek joga 
van népszavazást is kezdemé
nyezni, ám azt jobban végig kelle
ne gondolni, hogy miben kezde
ményez népszavazást. Thürmer 
Gyula a NATO-tagság felvétele el
len van. Mi ugyan kinyilatkoztat
tuk a NATO-hoz csatlakozási 
szándékunkat valamennyi parla
menti párt támogatásával, de a 
NATO nem mondta még azt, 
hogy „na magyarok, titeket felve
szünk." A NATO szeptember 
28-án követelményrendszert adott 
át a csatlakozni akaró, illetve a bé
kepartnerségben részt vevő több 
mint 20 ország, így hazánk számá
ra is, hogy vizsgáljuk meg, és ha 
fenntartjuk csatlakozási szándé
kunkat, akkor várhatóan a jövő 
évben majd konkrétabb döntések
re is sor kerül a részükről. A NA
TO azonban még abban sem dön
tött, hány országot vesz fel, egy

vagy több lépcsőben, milyen cso
portban, milyen földrajzi, katonai 
és egyéb követelmények alapján. 
Thürmer Gyula tehát olyasmiben 
akar népszavazást kérni, amiről 
még nem tudunk semmit. Mint 
amikor valaki már az esküvő előtt 
kinézi magának a válóperes ügy
vedet.

-  Valóban politikai, illetve gazda
sági megterhelést jelentene-e Ma
gyarország számara a NATO-tag-
ság?

-  Egy ország hadseregének 
fenntartása gazdasági terheket je
lent az ország számára. Ha mi ezt 
egyedül, szövetségen kívül akar
juk megoldani, akkor meggyőző
désem szerint többe kerülne egy 
korszerű hadsereg felállítása eb
ben a térségben, mintha azokkal a 
szövetségi előnyökkel is számol
nánk, amit a NATO jelenthet. A 
NATO alapokmányában benne 
van, hogy a teljes jogú tagok a szö
vetség védelmi képességeinek ga
ranciáját élvezik. Ez számomra azt 
jelenti, hogy a szövetségen belül a 
többi ország is segítségére siet 
annak a tagországnak, amelyet va
lamilyen konfliktus vagy támadás 
veszélyeztet. Én ezt a konstruk
ciót olcsóbbnak tartom, mint a tel
jesen önálló hadsereget.


